



資歷驗證計劃 Qualification Validation Scheme (QVS)

計劃簡介 Introduction

資歷驗證計劃 (QVS) 由港專學院 (CTIHE) 負責審核，為已具備相關專業資歷的人士提供認可途徑，使其可獲豁免修讀由港專學院與中國香港體育協會暨奧林匹克委員會 (港協暨奧委會) 合辦的「運動通論教練認證課程」。透過此計劃，合資格人士可直接獲得相應的專業資歷認可，從而符合申請認可教練資歷的要求。

The Qualification Validation Scheme (QVS) is assessed by HKCT Institute of Higher Education (CTIHE). It provides a recognition pathway for individuals who already possess relevant professional qualifications. Eligible applicants may be exempted from completing the “The Sports-General Theories Coach Accreditation Programme”, jointly offered by CTIHE and the Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China (SF&OC). Through this scheme, qualified individuals can obtain direct recognition of their professional credentials, thereby meeting the requirements for applying for accredited coaching qualifications.

申請資格 Eligibility Requirements

申請人於過去 5 個曆年內取得有效體育及教練相關學術或專業資歷，可向港協暨奧委會申請**第三級認可教練資歷 (運動通論部份)**。不論資歷是否屬於官方認可清單內，均可遞交申請接受審核；所有已繳納之審核費用，不論申請結果成功與否，一概不予退還。

Applicants who have obtained valid academic or professional sports coaching qualifications **within the past 5 calendar years** are eligible to apply for validation equivalent to the **Level 3 Coach (Sports-General Theory)**. Applications are open to both qualifications on the official recognised list and non-listed qualifications for assessment review. All paid assessment fees are non-refundable regardless of the application result.

申請及審核費用 Application and Assessment Fees

申請類別 Application Category	審核費用 Assessment Fee
持 <u>官方</u> 認可清單內資歷 Qualifications from official recognised course list	HK\$200
持 <u>非官方</u> 認可清單資歷 Qualifications outside official recognised course list	HK\$500

查詢及申請 Enquiry & Application

詳情及最新的認可課程及資歷清單，請瀏覽官方網頁：

For details and the most updated full list of recognised academic courses and eligible qualifications, please visit: <https://www.hkcoaching.com/tc/coach-accreditation/qualification-validation-scheme/index.html>

如有查詢，可聯絡港協暨奧委會教練培訓部 (電話：9342 3642)。

For enquiries, please contact SF&OC Coaching Division at 9342 3642.